



Elien Declercq • Walter Kusters • Saartje Vanden Borre (eds.)

Migration, Intercultural Identities and Border Regions (19th and 20th Centuries)

Migration, identités interculturelles et espaces frontaliers (XIX^e et XX^e siècles)

Bruxelles, Bern, Berlin, Frankfurt am Main, New York, Oxford, Wien, 2012. 294 pp., 2 ill.

Comparatism and Society/Comparatisme et Société. Vol. 19

General Editor/Directeur de collection : Hubert Roland

pb. ISBN 978-90-5201-874-4

€ 33.50 / CHF 41.- / €^D 35.80 / €^A 36.90 / £ 27.- / US-\$ 43.95

In a globalized world, discussions about migration and (inter)cultural identity call for a thorough analysis of the way in which people shape their cultural self-understanding. A comprehensive insight into these themes requires a study of the long-term development of migrants and the multi-faceted historical perspective of the context of migration. The book brings together a unique combination of academic reflections and research findings on migration in the fields of cultural history, history of education and comparative literature, focusing especially on the dimensions of intercultural identity and border regions. It broaches a largely unexplored, yet promising, academic area of 'hybrid' investigation that does justice to the richness of the migration process. The diverse historico-cultural studies of migration in this volume contribute to a more in-depth understanding of issues that are at the centre of contemporary debates on culture and identity.

Dans un monde globalisé, les débats autour de la migration et de l'identité (inter)culturelle nécessitent une prise en compte des enjeux soulevés par l'auto-compréhension culturelle. Dans ce contexte, une étude des évolutions à long terme des dynamiques identitaires, ainsi que des mises en perspective à la fois historiques et interdisciplinaires,

s'impose. L'ouvrage réunit bilans et réflexions savantes sur la migration envisagée au croisement de l'histoire culturelle, de l'histoire de l'éducation et de la littérature comparée, se concentrant particulièrement sur les identités interculturelles en relation avec des régions frontalières : ces espaces jusqu'à présent peu explorés sont profondément investis par des processus d'hybridation caractéristiques de toute forme de migration. Un large faisceau d'études historico-culturelles s'interroge sur les aspects interculturels de la migration, s'installant au coeur des discussions contemporaines sur les rapports entre la culture et l'identité.

WITH CONTRIBUTIONS BY / AVEC DES CONTRIBUTIONS DE :

Elien Declercq • Walter Kusters • Saartje Vanden Borre • Marc Depaep • Lieven D'hulst • Dagmar Vandebosch • Tom Verschaffel • Søren Frank • Ian Grosvenor • Charles Bonn • Walter Kusters • Lionel Picard • Matteo Pretelli • Peter Leese • Florence Labaune-Demeule • Yves Quairiaux • Chiara Bignamini-Verhoeven • An Van Hecke • Timothy Baycroft • Stephen Joyce • Elien Declercq • Élodie Gaden • Silvana Mandolessi • Céline Regnard .

Our prices are recommended sales prices and do not include postage and handling. Prices are subject to change without notice. We allow a 5% discount for library orders. €^D includes VAT – valid for Germany and EU customers without VAT Reg No • €^A includes VAT – valid for Austria

I ORDER:

Elien Declercq et al. (eds.)
Migration, Intercultural Identities ...

pb. ISBN 978-90-5201-874-4
€ 33.50 / CHF 41.- / €^D 35.80 / €^A 36.90 / £ 27.- / US-\$ 43.95



Copy

METHOD OF PAYMENT:

Invoice VISA Eurocard/MasterCard

Card Number cvv/cvc

Exp. Date Card Holder

Signature

PLEASE SEND YOUR ORDER TO:

Peter Lang AG • International Academic Publishers
Moosstrasse 1 • P.O. Box 350 • CH-2542 Pieterlen • Switzerland

Tel. +41 (0)32 376 17 17 • Fax +41 (0)32 376 17 27
info@peterlang.com • www.peterlang.com

Address

Date

Signature